



Агентство РК по регулированию и развитию финансового рынка приняло меры по совершенствованию деятельности на рынке ценных бумаг

Агентство РК по регулированию и развитию финансового рынка приняло постановление «О внесении изменений и дополнений в некоторые нормативные правовые акты Республики Казахстан по вопросам регулирования рынка ценных бумаг»

[Подробнее смотрите на zakon.kz](https://zakon.kz)

The Agency on Regulation and Development of the Financial Market has taken measures to improve activities in the securities market

The Agency on Regulation and Development of the Financial Market adopted a resolution "On Amendments and Additions to certain regulatory legal acts of the Securities Market"

[For more details please see zakon.kz](https://zakon.kz)

Президент РК подписал поправки в закон по вопросам особо охраняемых природных территорий

Поправки направлены на упрощение процедуры возврата в состав особо охраняемых природных территорий земель запаса

[Подробнее смотрите на bestprofi.com](https://bestprofi.com)

The President signed amendments to the law on specially protected natural areas

The amendments are aimed at simplifying the procedure for the return of reserve lands to specially protected natural areas

[For more details please see bestprofi.com](https://bestprofi.com)

Теперь забронировать или перебронировать очередь в ЦОН и СпецЦОН пользователи могут прямо в приложении eGovMobile.

[Подробнее смотрите на bestprofi.com](https://bestprofi.com)

Now citizens can book the queue at the Public Service Center ("TSO") and Special TSO directly via the eGovMobile application.

[For more details please see bestprofi.com](https://bestprofi.com)

Иностранцев не пустят в Казахстан без ПЦР-теста

С 6 октября 2020 года иностранные граждане, прибывающие авиарейсами из-за рубежа без справки на COVID-19 о прохождении теста методом ПЦР, к въезду в Казахстан не допускаются.

[Подробнее смотрите на kapital.kz](https://kapital.kz)

Foreign citizens are not allowed to visit Kazakhstan without PCR test

Since 6 October 2020 foreign citizens arriving by flights from abroad without a COVID-19 test by PCR are not allowed to enter Kazakhstan.

[For more details please see kapital.kz](https://kapital.kz)

Для экспортеров упростили правила по возмещению затрат

С 3 октября вступили в силу упрощенные правила по возмещению затрат экспортерам Казахстана. В правилах оптимизирован

Cost recovery rules have been simplified for exporters

Since 3 October 2020 simplified rules for reimbursement of costs to exporters came into force. The rules have optimized a package of

пакет документов, внедрены новые виды затрат, актуализирован перечень возмещаемых товаров, предусмотрена градация лимитов возмещения в зависимости от уровня передела товара, а также встречные обязательства предприятий при получении возмещения за затраты.

[Подробнее смотрите на kapital.kz](http://kapital.kz)

documents, introduced new types of costs, updated the list of reimbursable goods, provided a gradation of reimbursement limits depending on the level of redistribution of goods, as well as counter obligations of enterprises when receiving reimbursement for costs.

[For more details please see kapital.kz](http://kapital.kz)

С начала года инфляция составила 4,9%

Инфляция в Казахстане с начала года составила 4,9%. За девять месяцев цены на продовольственные товары увеличились на 7,4%, на непродовольственные товары – на 3,9%, на платные услуги – на 2,5%.

[Подробнее смотрите на kapital.kz](http://kapital.kz)

Since the beginning of the year inflation was 4.9%

Inflation in Kazakhstan since the beginning of the year is 4.9%. For nine months, prices for food products increased by 7.4%, for non-food products - by 3.9%, for services - by 2.5%.

[For more details please see kapital.kz](http://kapital.kz)

Президент напомнил о льготах для предприятий, поддерживающих благотворительные проекты

В Казахстане разрабатывают закон о благотворительности, в котором будут прописаны понятные и эффективные правовые механизмы. Благотворительные и волонтерские организации должны получить реальный юридический статус, который обеспечит им необходимые условия для работы, в том числе с государством и бизнесом. Сейчас законодательством предусмотрено освобождение от налога в размере 3% от прибыли крупного и 4% – от прибыли среднего и малого бизнеса, направляемой на благотворительные проекты. Однако, малый и средний бизнес этими льготами не пользуется.

[Подробнее смотрите на kapital.kz](http://kapital.kz)

The President reminded on benefits for enterprises supporting charity projects

Kazakhstan is developing a law on charity, which will spell out clear and effective legal mechanisms. Charitable and volunteer organizations must obtain a real legal status that will provide them with the necessary conditions for working, including with the state and business. Now the legislation provides for a tax exemption of 3% on the profits of large and 4% on the profits of medium and small businesses allocated to charitable projects. However, small and medium-sized businesses do not enjoy these benefits.

[For more details please see kapital.kz](http://kapital.kz)

The information transmitted is intended only for the person or entity to which it is addressed and may contain confidential and/or privileged material. Any review, retransmission, dissemination or other use of, or taking of any action in reliance upon, this information by persons or entities other than the intended recipient is prohibited. If you received this in error, please contact the sender and delete the material from any computer. PricewaterhouseCoopers may monitor outgoing and incoming e-mails and other telecommunications on its e-mail and telecommunications systems. By replying to this e-mail you give your consent to such monitoring. "PricewaterhouseCoopers" refers to PricewaterhouseCoopers network member firms, each of which is a separate and independent legal entity.